
Present tenses

Present simple - prítomný čas jednoduchý

vyjadruje naše zvyky, tradície, niečo čo pravidelne opakujeme

v 3. os. (he/ she/ it) pridávame k slovesu príponu -s

všeobecná pravda: Water boils at 100 degrees Celsius. 
pomáhajú nám pri tom slovíčka: every day, on Monday, frekvenčné príslovky
môže byť použitý aj pre budúcnosť napr.: odchody vlakov, lety, začiatok koncertu

pozor na zápornú vetu v 3.os. ak už použijeme "doesn't" sloveso 
ostáva v základnom tvare.

pozor na otázku v 3.os. ak je v otázke "does" sloveso je v základnom tvare

       I watch TV every evening. 

      He plays football every day. 

ZÁPORNÁ VETA 
I don't watch TV every evening. 
He doesn't play football every day. 

OTÁZKA + krátka odpoveď
Do you watch TV every evening? Yes, I do. / No, I don't.
Does he play football every day? Yes, he does./ No, he doesn't. 

Ak máme vo vete sloveso 

byť "to be" časujeme ho 

podľa osoby. 

He is happy. 

They are students.

My parents aren't at home.

Is he hungry?



Present continuous - prítomný čas priebehový

vyjadruje dej a činnosti, ktoré sa dejú práve teraz, v tomto momente.
používame aj pri opise obrázka
pomáhajú nám pri tom slovíčka: at the moment, now
prítomný čas priebehový tvoríme s vyčasovaným slovesom "to be" a slovesom s príponou -ing

tak isto ako keď máme samotné sloveso "to be" 

prítomným priebehovým časom môžeme vyjadriť aj budúcnosť - plány, ktoré máme vopred dohodnuté

I am watching TV now. She is wearing a pink T-shirt. 

ZÁPORNÁ VETA

I am not watching TV now. She is not wearing a pink T-shirt.

OTÁZKA + krátka odpoveď
Are you watching TV now? Yes, I am. No, I am not. 
Is she wearing a pink T-shirt? Yes, she is. No, she isn't.

We are meeting our friends at 7 o'clock.

Present perfect simple - predprítomný čas jednoduchý

vyjadrujeme ním dej, ktorý sa stal v minulosti a ešte stále trvá 

vyjadrujeme ním dej, ktorý sa stal nedávno. 

vyjadrujeme ním skúsenosti 

pomáhajú nám pri tom slovíčka: ever, never, since, for, already, just, yet 
Vetu tvoríme pomocou have alebo has v 3.osobe spolu so slovesom pravidelným s príponou -ed alebo
nepravidelným (3.stĺpec)
rozdiel medzi týmto časom a minulým je ten, že v tomto nevieme presne kedy sa niečo stalo a ani nás to
nezaujíma. Dôležité je čo sa udialo/deje. V minulom čase je dej ukončený a zvyčajne vieme kedy sa niečo udialo. 

I have learned English for 10 years. She has learned English for 10 years. I haven't seen her for ages. 

I have been to the shop. (predstav si situáciu, že sa rozprávaš napr. s kamarátom a pýta sa ťa kde si bol. Odpovieš
mu bol som v obchode, pred malou chvíľkou. Si napr. na ceste z obchodu.)

I have never eaten shrimps. She has never been to China. Have you ever ridden a horse?


